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   دیوان عدالت اداری حکم داده است که معاون اداری 
استخدامی رئیس جمهور به این علت که در دو سمت یعنی 
استادی دانشگاه امام صادق)ع( و معاونت رئیس جمهور حضور 
داشته است نمی تواند مطابق قانون اساسی در معاونت ریاست 
جمهوری حضور داشته باشد. در اینکه  بر این حکم دیوان 
عدالت اداری  شبهه ای وارد نیست زیرا مراحل قانونی در صدور 
آن حکم رعایت شده است و در آن نباید تردید کرد.  در گذشته 
معاون حقوقی و پارلمانی یک پست بود و همواره فردی این 
سمت را عهده می گرفت که سابقه نمایندگی مجلس را 
داشت. در آن زمان نگارنده مطلبی نوشت که معاون حقوقی و 
پارلمانی باید جدا شوند و معاون حقوقی باید اشراف حقوقی 
داشته باشد و معاون پارلمانی باید اشراف بر مسائل پارلمان 
داشته باشد و این دو سمت جدا شد. زمانی که آقای هاشمی 
در سال 84 نامزد ریاست جمهوری شد یکی از اقداماتی که 
در دستور کار وی قرار گرفت این بود که این معاونت ها دو 
پست شود. چرا که معاونت های ریاست جمهوری نیازی به 
رای اعتماد مجلس ندارند و در برابر مجلس پاسخگو نیستند. 
درحال حاضر نیز این مشکل وجود دارد که  برخی معاونین 
رئیس جمهور که در معاونت حقوقی قرار دارند چندان به امور 
محوله مسلط نیستند. اگر دقت در انتخاب معاونینی که نیازی 
به رای اعتماد مجلس ندارند، صورت می گرفت، این مشکل 
ایجاد نمی شد. مگر می شود معاون حقوقی ریاست جمهور 
نظارت نکند و فردی به یکی از معاونت های ریاست جمهوری 
انتخاب شود که سمت وی با اصل 144 قانون اساسی منطبق 
نیست.  چنین مواردی به عدم اشراف حقوقی  باز می گردد. 
رئیس جمهور حقوقدان است. وی سال ها  رئیس دستگاه قضا 
بوده؛ برای مدت ها معاون اول قوه قضائیه را در کارنامه خود 
دارد و برای مدتی هم قاضی بوده است. چرا رئیس جمهور با 
این سوابق روشن حقوقی توجه به اصل 144 قانون اساسی 
نداشته و فردی را برگزیده که منصب محوله به وی مطابق 
قانون نبوده است. معاون  اداری استخدامی رئیس جمهور، 
وقت خود را به دانشگاه فروخته و در مورد دیگر  همین وقت 
را به هیات دولت فروخته، ممکن است این فرد یک حقوق 
دریافت کرده باشد اما  صراحتا در این مورد  قانون اساسی زیر 
پا گذاشته شده است . رئیس جمهور نباید به عنوان فردی که 
اجرا کننده قانون اساسی است از این مورد صرف نظر می کرد 
مگر اینکه ایشان از اینکه این فرد هم در دانشگاه مستخدم 
است و هم در هیات دولت، باخبر نباشد. مشکل آنجاست 
که  دولت تنها به یک نگاه فکری معتقد است و تنها از فارغ 
التحصلان یک دانشگاه خاص  به منظور استفاده در سمت های 
مختلف استفاده می کند آن هم افرادی که تنها جوانند و 
تحصیل کرده و  کم تجربه در سمت های محوله به آنها به نظر 
می رسد هر مقدار جلوتر می رویم مشخص می شود که پاشنه 

آشیل دولت کجاست.

 توقع از رئیس جمهور قاضی نبود

یادداشت

  برگزاری همایش 
»نقش احزاب در انتخابات« 

همایش »نقش احزاب در انتخابات« از 
سوی خانه احزاب ایران و با حضور دبیران کل 
احزاب و دست اندرکاران انتخابات از ساعت 
8:۳۰ پنجشنبه ۲۲ تیر در سالن اجتماعات 
وزارت کشور برگزار خواهد شد. مصطفی 
کواکبیان، مسئول کمیته انتخابات خانه 
احزاب ایران با اشاره به اینکه اولین همایش 
کمیته انتخابات خانه احزاب ایران در تاریخ 
8 بهمن 14۰1 تحت عنوان »آسیب شناسی 
انتخابات« برگزار شد، گفت: بر اساس مصوبه 
شورای مرکزی خانه احزاب ایران در همایش 
دوم تحت عنوان »نقش احزاب در انتخابات« 
علاوه بر رئیس ستاد انتخابات وزارت کشور، 
تعدادی از دست اندرکاران مختلف انتخابات 
هم حضور خواهند داشت. به گفته کواکبیان، 
در این مراسم که موضوع انتخابات از زوایای 
بررسی  احزاب  نقش  ویژه  به  گوناگون 
می شود، ۹ نفر از دبیران کل فراکسیون  های 
اصلاح طلب، اصولگرا و مستقلین سخنرانی 

خواهند کرد. 

 گفت وگوی سفیر ایران 
در کویت با امیرعبداللهیان 

سفیر جمهوری اسلامی ایران در کویت 
پیش از عزیمت به محل مأموریت با وزیر 
امور خارجه دیدار کرد. محمد توتونچی در 
این ملاقات، ضمن تشریح آخرین وضعیت 
روابط ایران با کویت، مهم ترین برنامه های 
توسعه روابط با این کشور را مورد اشاره قرار 
داد. حسین امیرعبداللهیان نیز با تاکید بر 
اولویت گسترش روابط با کشورهای مسلمان 
همسایه، رهنمودهایی جهت تقویت بیش 
از پیش مناسبات در همه ابعاد به خصوص 
حوزه های اقتصادی، فرهنگی و امور ایرانیان 
ارائه کرد. توتونچی، در سمت های رئیس اداره 
دوم خلیج فارس وزارت امور خارجه و معاونت 
سفارت جمهوری اسلامی ایران در مسقط 

خدمت کرده است. 

دیدار سفیر جدید ایران در 
بلغارستان با وزیر امورخارجه

علیرضا ایروش، سفیر جدید جمهوری 
اسلامی ایران در بلغارستان پیش از عزیمت 
به محل مأموریت با حسین امیرعبداللهیان، 
وزیر امور خارجه دیدار و با تشریح آخرین 
وضعیت حوزه مأموریت خود، اهم برنامه های 
اولویت دار برای توسعه هرچه بیشتر مناسبات 
با این کشور را ارائه کرد. وزیر خارجه در این 
دیدار با اشاره به اهمیت گسترش روابط با 
کشورهای اروپای شرقی، به ویژه با توجه به 
جایگاه و مسیر ترانزیتی بلغارستان، تلاش 
برای گسترش بیش از پیش مناسبات با این 
کشور در تمام زمینه ها، به خصوص تقویت 
همکاری های اقتصادی را مورد تأکید قرار داد. 
علیرضا ایروش پیش از این در سمت های 
انسانی،  نیروی  توسعه  اداره کل  معاون 
معاون اداره کل آموزش و معاون اداره کل 
راهبردی، سرکنسول در حیدرآباد و شانگهای 
و همچنین سفیر در بوداپست خدمت کرده 

است. 

 برگزاری یک دادگاه 
با موضوع انتقاد از مسمومیت ها

1۹ تیرماه دادگاه دو دانشجوی  امروز
دانشگاه علامه طباطبایی، هستی امیری و 
ضیا نبوی در شعبه ۲۶ دادگاه انقلاب برگزار 
می شود. پس از تجمع اعتراضی 1۶ اسفند 
دانشجویان دانشگاه علامه در اعتراض به 
مسمومیت های دانش آموزان و حمله به 
مدارس، پرونده ای در شعبه ۲ بازپرسی اوین 
برای تعدادی از دانشجویان گشوده شد که 
پس از صدور کیفرخواست برای هستی امیری 
و ضیا نبوی، اینک دادگاه این دانشجویان 

برگزار می شود. 

بررسی طرح های رئیس جمهور 
به کهگیلویه و بویراحمد

جلسه بررسی و جمع بندی موضوعات و 
طرح های دومین سفر استانی رئیس جمهور 
به استان کهگیلویه و بویراحمد عصر دیروز 
)یکشنبه( به ریاست معاون اول رئیس جمهور 
برگزار شد. محمد مخبر در این جلسه بر 
ضرورت اولویت بندی و تکمیل طرح های 
نیمه تمام با پیشرفت فیزیکی بالای ۵۰ 
درصد تاکید کرد. در این جلسه که معاون 
اجرایی رئیس جمهور، وزرای تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی، آموزش و پرورش، علوم، تحقیقات 
و فناوری، جهاد کشاورزی، فرهنگ و ارشاد 
اسلامی، ورزش، نفت، بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی، معاون رئیس جمهور در 
امور زنان و خانواده، رئیس بنیاد شهید و امور 
ایثارگران، استاندار کهگیلویه و بویراحمد، 
مقامات و مسئولان ارشد محلی حضور داشتند، 
آخرین وضعیت اجرای مصوبات سفر نخست 
و موضوعات و طرح های دور دوم سفر به این 
استان بررسی و جمع بندی شد. همچنین 
اعلام شد، طرح های نیمه تمام که در سفر اول 
رئیس جمهور به این استان در خصوص تکمیل 
آنها برنامه ریزی شده بود، با حضور آیت ا... 

رئیسی به بهره برداری خواهد رسید. 

         نعمت احمدی 
 حقوقدان

ویــــژه
 سیدعباس عراقچی:  

 با زبان دیپلماسی باید با ملت ایران 
سخن گفت

 آرمان ملی: دبیر شورای راهبردی روابط خارجی اظهار 
داشت: اگر می خواهیم بر تحریم ها غلبه کنیم باید تصویر 
مناسبی از ایران از طریق دیپلماسی عمومی شامل دیپلماسی 
علمی، هنری، ورزشی و فرهنگی ارائه دهیم هر چند در دور 
زدن تحریم ها ما دکترای آن را داریم. سید عباس عراقچی  با 
بیان اینکه در بی اثر کردن تحریم ها باید از ظرفیت دیپلماسی 
عمومی کشور بهره برد، اضافه کرد: استفاده از ظرفیت 
دانشمندان، نخبگان، ورزشکاران و فرهنگیان در صحنه 
بین المللی در بی اثر کردن تحریم ها نقش خواهد داشت. 
عراقچی تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران مورد هجمه 
دیپلماسی عمومی قرار گرفته است و در کنار تحریم های 
ظالمانه یک تلاش بزرگ عمومی هم برای منزوی کردن 
ایران در جریان است. دبیر شورای راهبردی روابط خارجی 
ادامه داد: ملت ایران با این تحریم ها تضعیف و منزوی نخواهد 
شد و نمی توان حرفی را به این ملت تحمیل کرد بلکه باید با 
زبان دیپلماسی با آن ها سخن گفت و اگر با زبان زور صحبت 
کنند با زبان زور هم خواهند شنید. وی تصریح کرد: کشورها 
برای اداره روابط خارجی خود از دیپلماسی بهره می برند زیرا 
که آسان ترین و کم هزینه ترین راه برای رسیدن به اهداف 
است. عراقچی اضافه کرد: مذاکره، گفت وگو، دیپلماسی 
اصولاً مبتنی بر قدرت است و هیچ کس بدون قدرت نمی تواند 
وارد هیچ مذاکره ای شود و گفت وگو بدون اتکا به مولفه قدرت 
در واقع حرف بی پایانی است. دبیر شورای راهبردی روابط 
خارجی افزود: حرف اگر متکی به قدرتی نباشد باد هواست 
و در هر گفت وگویی باید قدرت سخت نظامی تا قدرت نرم 
و هوشمند مولفه قدرت باشد و از ابزارهای غیر سخت از 
جمله ابزارهای فرهنگی، روانی و هنری برای اقناع طرف 
مقابل استفاده شود. وی گفت: دیپلماسی هنر اقناع کردن 
است وقتی در دیپلماسی موفق هستید که نسبت به آنچه 
شما می خواهید بتوانید طرف مقابل را قانع کنید. عراقچی 
دیپلماسی را شبیه کوه یخی دانست و گفت: آن قسمت 
بیرونی کوه یخ را دیپلماسی رسمی می گویند و آن حجم 
پنهانی و زیر آب را دیپلماسی غیر رسمی یا همان دیپلماسی 
ملل تشکیل می دهد که از طریق فرهنگی، ورزشی، هنری 
و رسانه  ای قابل احیاست.  دبیر شورای راهبردی روابط 
خارجی با بیان اینکه دیپلماسی عمومی اهمیت و اثر بالایی 
روی دیپلماسی رسمی دارد، ادامه داد: دیپلماسی رسمی 
به ما قدرت تصویرسازی می دهد، دیپلماسی عمومی مردم 
هستند اما مخاطب دیپلماسی رسمی دیپلمات ها هستند، 
بنابراین اگر می خواهیم تصویر خوبی از خود در بین مردم یک 
کشور شکل دهیم باید توانایی تصویرسازی داشته باشیم. وی 
با بیان اینکه قدرت روایت سازی نقش موثر در دیپلماسی 
عمومی دارد، خاطرنشان کرد: اگر نتوانید برای حرکت خود 
روایت های مناسب تولید کنید از صحنه دیپلماسی عقب 

مانده اید.

 آرمان ملی- سهیل ثابت: 
دانشگاه امام صادق)ع( در جامعه 
به عنوان یک مجموعه دانشگاهی 
تربیت کننده مدیران نظام شناخته 
می شود و در دولت های مختلف 
پس از انقلاب بوده اند عده ای از 
مدیران دولتی که فارغ التحصیل 
این دانشگاه بوده اند. اما به نظر 
دولت  میان  این  در  می رسد 
سیزدهم سید ابراهیم رئیسی در 
به کار گرفتن فارغ التحصیلان امام 
صادقی رکورد شکسته و بخش 
زیادی از مدیران دولتی حوزه های 
مختلف از دانشگاه امام صادق)ع( 
هستند. چه اینکه در همان زمان 
رای اعتماد به وزرای دولت در سال 
14۰۰نیز سید کاظم دلخوش، 
نماینده صومعه سرا با اشاره ای 
به این مساله در قطعه شعری دو 
رئیس جمهور  به  خطاب  بیتی 
گفت: »گفتند که یاران موافق 
هستند/ مجنون شده اند و همه 
وزرای  نصف   | هستند  عاشق 
تو  رئیس جمهور/ از مدرسه  امام 
صادق هستند.« در این راستا 
مدیران  به  نگاهی  است  کافی 
دولتی بیندازیم تا ببینیم حجت ا... 
عبدالملکی )وزیر پیشین کار و 
دبیر فعلی شورای عالی مناطق 
خاندوزی  احسان  سید  آزاد(، 
)وزیر امور اقتصادی و دارایی(، 
علی بهادری جهرمی )سخنگوی 
دولت(، علی باقری کنی )معاون 
سیاسی وزیر امور خارجه(، مجید 
عشقی) رئیس پیشین سازمان 
بورس(، علی صالح آبادی )رئیس 
وحید  مرکزی(،  بانک  پیشین 
یامین پور) معاون جوانان وزیر 
ورزش(، سید محمد حسینی) 
معاون پارلمانی رئیس جمهور( 
)رئیس  اسماعیلی  غلامحسین 
میثم  رئیس جمهور(،  دفتر 
لطیفی )رئیس سازمان اداری و 
استخدامی( و در نهایت آخرین نفر 
داوود منظور )معاون رئیس جمهور 
و رئیس سازمان برنامه و بودجه( از 
دانشگاه امام صادق)ع( به دولت 
راه یافته اند. این در حالی است که 
طی این دو سال بسیاری بر مساله 
اشتغال برخی مدیران دولتی در 
بیش از یک حوزه فعالیت تاکید 

داشته اند و در همین راستا بعضا 
نام برخی افراد نیز در این میان 
مطرح شده بود. از طرفی به جهت 
اینکه مطابق قانون حضور در هیأت 
علمی برخی دانشگاه ها همچون 
دانشگاه تهران منافات و تعارضی 
با اشتغال در پست  های دولتی 
ندارد، عده ای از مقامات دولتی 
که همزمان در برخی دانشگاه ها 
نیز تدریس می کنند مشکلی از 
باب اشتغال در دو جا ندارند. اما به 
نظر می رسد اگر باشند کسانی که 
مشمول این قانون نشوند و در زمره 
دو شغله ها محاسبه گردند باید 
روند دیگری در خصوص آنها در 

پیش گرفته شود. 
 ابطال حکم رئیس سازمان 

اداری و استخدامی
روز گذشته بود که خبری در 
رسانه ها در خصوص ابطال حکم 
رئیس سازمان اداری و استخدامی 
کشور منتشر شد. خبری عجیب 
که طی آن پس از دو سال معاون 
رئیس جمهور باید از شغل دوم 
خود کنار رفته و به شغل اول 
خود در هیأت علمی دانشگاه امام 
صادق)ع( باز گردد. در این خبر 
آمده است: هیأت عمومی دیوان 
عدالت اداری رأی به ابطال حکم 
سازمان  لطیفی«رئیس  »میثم 
داد.  کشور  استخدامی  اداری 
لطیفی شهریور 14۰۰ با حکم 
رئیس جمهور به ریاست سازمان 
منصوب  استخدامی  و  اداری 
شده بود. طبق اعلام این رأی 
حجت الاسلام  امضای  به  که 
عدالت  دیوان  رئیس  مظفری؛ 
اداری رسیده است، انتصاب میثم 

لطیفی به ریاست سازمان اداری و 
استخدامی کشور به دلیل عضویت 
وی در دانشگاه امام صادق)ع( 
به عنوان یک نهاد غیردولتی و 
است  غیرقانونی  غیرانتفاعی، 
و ازاین رو حکم انتصاب وی که 
ابراهیم رئیسی،  از سوی سید 
در  کشورمان  رئیس جمهور 
شهریورماه سال 14۰۰ صادر شده 
بود، ابطال می شود. در گردش کار 
این دادنامه آمده است:  »دانشگاه 
امام صادق)ع( به تصدیق وزارت 
و  دولتی  غیر  علوم موسسه ای 
غیر انتفاعی محسوب می شود و 
مستفاد از ماده 47 قانون خدمات 
کشوری که در آن آمده است: به 
کارگیری کارمندان شرکت ها و 
موسسات غیردولتی برای انجام 
تمام یا بخشی از وظایف و اختیارات 
پست های سازمانی دستگاه های 
اجرایی تحت هر عنوان ممنوع 
خدمات  از  استفاده  و  است 
شرکت ها  گونه  این  کارمندان 
و موسسات صرفاً براساس ماده 
)17( این قانون امکان پذیر است. 
لذا ماموریت و اساسا به کارگیری 
ایشان طی حکم معترض عنه در 
ساختار مشمولین قانون مدیریت 
مبنای  فاقد  کشوری  خدمات 
قانونی و مخالف این ماده است.« 
این در حالی است که به نظر 
می رسد داوود منظور ؛ دیگر معاون 
رئیس جمهور و رئیس سازمان 
برنامه و بودجه نیز عضو هیأت 
علمی دانشگاه امام صادق)ع( بوده 
و شاید چنین قانونی شامل وی 
شود. هر چند که اگر این گزاره 
تصدیق گردد باید پس از خروج 

رئیسی  کابینه  از  لطیفی  میثم 
منتظر دومین خروجی این بار از 
سازمان برنامه و بودجه باشیم و 
»منظور« از کابینه جدا شود. باید 
دید که صحت چنین گزاره ای تا 

چه حد تایید خواهد شد. 
 قانون دوشغله ها بستر به 

کارگیری نیروهای دیگر
یک حقوقدان در خصوص ابطال 
حکم میثم لطیفی، رئیس سازمان 
اداری استخدامی اظهار داشت: 
قانون منع اشتغال افراد به دو شغل 
در راستای جلوگیری از استفاده 
مدیران دولتی از دو حقوق و در 
عین حال عدم تقسیم انرژی و توان 
مدیران در مشاغل مختلف است. 
علی نجفی توانا به »آرمان ملی« 
گفت: ما در سال های گذشته با 
پدیده مدیر چندگانه یا مدیران 
چند شغله مواجه بودیم و چون 
مانند بسیاری از امور در کشورمان 
نظارت به معنای واقعی اعم از 
قانونی و اداری وجود نداشت و 
حاکمیت جناح ها اصولا مانع از این 
می شد که این نظارت انجام شود 
در بسیاری از موارد نیز اصولا شاید 
جناح ها احساس می کردند که باید 
از مدیران مورد اعتماد در سمت ها 
راهبرد  ضمن  تا  کنند  استفاده 
برنامه ها اجرای آنها را هماهنگ با 
سیاست کلی حاکم بر جناح داشته 
باشند وعملا برخوردی با افراد چند 
شغله و با چند گونه درآمد وجود 
نداشت. اگر هم گاهی دیده می شد 
برای این بود که به نوعی رقیب را از 
صحنه خارج کنند یا در برخورد های 
جناحی این واکنش ها ظهور و بروز 
یابد. وی تصریح کرد: ضمن دفاع از 
اساس این قانون و موثر بودن آن 
هم برای جلوگیری از سوءاستفاده 
اشخاص از رانت روابط و چند شغله 
بودن و در آمدهای متعدد این اقدام 
باعث می شود تا بستر به کارگیری 
نیروهای دیگر فراهم  آید و نوعی 
انحصار در مدیریت در چارچوب 
جناح یا تفکر گروهی جلوگیری 
به عمل  آید. به نظر می رسد اگر این 
رویه به صورت کلی و با حالت عام 
اجرا شود و تغییری در اجرای آن 
نباشد می تواند به نوعی در پالایش 

نظام مدیریت کشور موثر باشد. 

دیوان عدالت اداری حکم انتصاب میثم لطیفی معاون رئیس جمهور را ابطال کرد

خداحافظی با دوشغله های کابینه 
    لطیفی همزمان عضو هیات علمی دانشگاه امام صادق)ع( است

    داوود منظور رئیس سازمان برنامه و بودجه نیز احتمالا خروجی بعدی کابینه به دلیل دو شغله بودن است
    علی نجفی توانا در گفت وگو با»آرمان ملی«: این تغییرات می تواند در پالایش نظام مدیریت کشور موثر باشد

 دستگاه های امنیتی
 تروریست ها را رها

نمی کنند

  وزیر کشور گفت: دستگاه های 
ما  انتظامی  و  اطلاعاتی 
نخواهند  رها  را  تروریست ها 
کرد. احمد وحیدی در واکنش 
به حمله مسلحانه به کلانتری 1۶ 
زاهدان، گفت:  این اتفاق یک اتفاق 
تروریستی بود و در واقع این افراد 
به عنوان مردم عادی وارد شده و 
بعد یک کار تروریستی را شکل 
دادند. وی تاکید کرد: گروه هایی 
که چنین فعالیت های تروریستی 
دارند، بدانند که دستگاه های 
اطلاعاتی و انتظامی ما آنها را رها 
نخواهند کرد. وزیر کشور تصریح 
کرد: ما از دولت همسایه انتظار 
داریم از مرزها مراقبت و آنها را 
کنترل کند و با افرادی که از آن  
سوی مرزها می آیند، برخورد شود. 
وحیدی در حاشیه جلسه بررسی 
وظایف و تکالیف دستگاه ها در 
برگزاری مراسم اربعین، با اشاره 
به توافق ایران و عراق برای صدور 
گذرنامه های ویژه اربعین، اظهار 
کرد: گذرنامه خاصی پیش بینی 

شده است. 

آقازادگان سربازی خود 
را در مرزها بگذرانند

استقبال از حضور همه 
جریان ها در انتخابات 

فلاحت پیشه،  حشمت الله   
ملی  امنیت  کمیسیون  رئیس 
واقعیت  گفت:  دهم  مجلس 
این است که با ورود آمریکا به 
افغانستان قدری موضوع امنیت 
مرزها حل شده بود اما حالا و با 
خروج نیروهای آمریکایی اوضاع 
خوبی را شاهد نیستیم. اکنون 
گروه های تروریستی در افغانستان 
و سازمان اطلاعات محرمانه ارتش 
پاکستان با ایجاد ناامنی مرزی 
سعی در ایجاد قدرت برای خود 
هستند. من یک بار دیگر هم گفتم 
و حالا هم می گویم که به جای 
فرزندان این مردم، آقازادگان 
سربازی  اقتصادی  و  سیاسی 
خود را در مرزها بگذرانند. ما در 
موضوع افغانستان باید شاهرگ 
مالی طالبان را قطع کنیم و مانع 

قاچاق آنها شویم.

 دبیرکل حزب موتلفه اسلامی 
گفت: ما از حضور همه جریان ها 
و جناح ها در انتخابات استقبال 
می کنیم، آرا متعلق به مردم است 
و نتیجه انتخابات هم در اختیار 
مردم است. اسدالله بادامچیان 
افزود: ما از حضور همه جریان ها 
و جناح ها در انتخابات استقبال 
می کنیم، آرا متعلق به مردم است 
و نتیجه انتخابات هم در اختیار 
مردم است. انتخابات در نظام 
جمهوری اسلامی ویژگی این 
نظام آزاد، مترقی و تمام مردمی 
است و مردم به استقلال و اقتدار 
نظام اعتقاد دارند و انتخاب آنها 
برای تحول، مهار تورم و پیشرفت 
کشور جهت می دهد. جریان های 
افراطی یا غرب زده یا آنها که 
نگاهشان به جای ملت ایران به 
خارج از تمدن و فرهنگ ایرانی 
و اسلامی است، مورد قبول مردم 

نیستند.

محمد باقر قالیباف: 

مجلس یازدهم مالیات های سنگین و مضاعفی بر دلالی ها گذاشت
  آرمان ملی: رئیس مجلس در نشست با 
جمعی از همرزمان دفاع مقدس و اعضای سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی گفت: وقتی به مجموعه 
بیانات رهبر معظم انقلاب درخصوص مجلس نگاه 
می کنیم، متوجه می شویم ایشان به شاخص ها 
نگاه می کنند و به برآیند خروجی عملکرد مجلس 
توجه دارند. گاهی نگاه ما به مصداق هاست. مثلًا 
یک آقایی یک حرفی در مجلس زده یا مرتکب 
خطایی شده و این خطا را به حساب تمام مجلس 
می گذاریم. مشخص است این دو شاخص در 
قضاوت کاملًا باهم متفاوت است. محمدباقر 
قالیباف گفت: ما نمی توانیم عمل یک یا چند نفر 
را در یک مجموعۀ ۲۹۰نفری به حساب برآیِند 
عملکرد کل مجلس بگذاریم و بگوییم این مجلس 
انقلابی نیست. رئیس مجلس ادامه داد: مأموریت 
اصلی مجلس قانون گذاری است. در هر کجا که 
بودم، سعی کردم ارتباط با مردم را قطع نکنم. 
همیشه بعد سخنرانی ها می مانم تا صحبت های 
مردم را بشنوم. مردم می گویند شما در مجلس 
چه کردید؟ وضع قانون که نشد کار! بگویید 
برای معیشت چه کردید. باید در نظر گرفت 
وظیفۀ من به عنوان نمایندۀ مردم اجرای قانون 
نیست. قالیباف ادامه داد: رهبر انقلاب مجلس 
را براساس قوانینی که تصویب کرده ارزیابی 
می کنند. مجلس یازدهم مسیر قانون گذاری را 
بسیار دقیق و با نقشۀ راه طی کرده است. رئیس 
مجلس گفت: در اوایل آغاز به کار مجلس یازدهم، 
در یک مصاحبۀ تلویزیونی نقشۀ راه مجلس 
را برای مردم توضیح دادم. برخی گفتند آقای 
قالیباف شما اشتباه کردید این را اعلام کردید. 
مجلس با سایر دستگاه ها فرق دارد. نمایندگان از 
طیف های مختلف هستند و گرفتن یک خروجی 
مناسب از جمع نمایندگان ممکن نیست. اما امروز 
خداوند را شاکریم که 8۰درصد از هر آنچه آن روز 
به مردم گفتم انجام دادیم و  ان شاءا... ۲۰درصد 
باقی مانده را در سال آخر پیش می بریم. وی افزود: 

سال گذشته ما قانون آیین نامۀ مجلس دربارۀ 
فرآیند رسیدگی به قانون بودجه را اصلاح کردیم 
تا بودجه در دو مرحله از دولت به مجلس بیاید. 
یعنی یک بار درآمدها را تصویب کنیم، و یک بار 
هم جداول را بررسی کنیم. یعنی طبق توصیۀ 
مقام معظم رهبری، مجلس دیگر حق ندارد 
بدون برآورد درآمدها رقمی را برای هزینه کردها 
تصویب کند. قالیباف اظهار داشت: تغییرات 
آیین نامۀ داخلی جزو سخت ترین تغییرات قانونی 
است که به دوسوم رأی نمایندگان نیاز دارد که 
مجلس رأی داد. کسی این را ندید. اما حضرت آقا 
این موضوع را دیدند. رئیس مجلس گفت: پس از 
قانون مجلس یازدهم، هر کسی بخواهد هر شغلی 
راه بیندازد، از دو حالت خارج نیست. یک پنجرۀ 
واحدی درست شده است و همۀ دستگاه های 
دولتی و نهادهای عمومی باید به این پنجره 
بیایند. وی تصریح کرد: این دو حالت یا ثبت محور 
است یا تأییدمحور. اگر ثبت محور باشد، تا سه 

روز دولت مهلت دارد بررسی کند و پاسخ 
بدهد. اگر پس از این سه روز آن دستگاه 

جوابی نداد، فرد می تواند کارش را شروع 
کند. در حوزۀ مجوزهای تأییدمحور، 

محیط زیستی  حوزه های  مثل 
. نیز آن  . و امنیت غذایی و.
دستگاه سه ماه فرصت دارد 
برای پاسخ دادن. اگر پاسخ 
نداد، مبنا بر تأیید مجوز 
است. قالیباف عنوان کرد: 
یکی از قانون های مهمی 
تصویب  مجلس  در  که 
شد، که پیش تر چند بار 
آمده بود و تصویب نشده 

بود، زیرا مخالفان این قانون 
صدای بسیار بلندی دارند، 
قانون مالیات بر سوداگری 
است. مجلس یازدهم برخلاف 

منافع مافیای دلالی در کشور قانون مالیات بر 
سوداگری را با شجاعت تصویب کرد و در مجلس 
یازدهم، مالیات های سنگین و مضاعفی بر دلالی ها 
گذاشته شد. وی خاطرنشان کرد: یکی از اقدامات 
مهم مجلس یازدهم تصویب قانون جهش تولید 
دانش بنیان بود. در ابتدای سال 14۰1 حضرت آقا 
فرمودند تولید دانش بنیان موضوع مهمی است و 
سال را نیز به همین نام مزین کردند. اما مجلس 
براساس نقشه راهی که مدت ها قبل تر داشت در 
17 اردیبهشت همان سال قانون کامل و جامع 
دانش بنیان را ابلاغ کرد. رئیس مجلس بیان کرد: 
در پایان سال 14۰1، دانش بنیان ها که خدمت 
رهبری رسیدند، حضرت آقا فرمودند اولین سالی 
بود که توانستید به جهشی در تولید برسید. 
وی ادامه داد: ۲۳ دستگاه اصلی ما با یکدیگر 
ارتباط نداشتند تا داده ها را با یکدیگر به اشتراک 
بگذارندکه مردم معطل نشوند. پیش از اجرای 
این قانون، هر کجا بروید باید هزار بار اطلاعات 
و مدارک را کامل کنید. نزدیک یک 
دهه بود که حضرت آقا بر این پنجرۀ 
واحد تأکید داشتند تا همۀ اطلاعات 
یکپارچه شود. قالیباف تصریح کرد: در 
لایحۀ حجاب، تمام تلاش مجلس 
تصویب قانونی دقیق و 
قابل  اجراست تا جلوی 
هنجارشکنی ها را در 
این زمینه بگیریم وی 
تاکید کرد: در مسئلۀ 
حجاب، از ابعاد مختلف 
شرعی،  بعُد  مانند 
و  اجتماعی  قانونی، 
فلسفی وظیفه داریم. 
معتقدم جنبۀ هویتی 
حجاب مهم تر از چهار 
بُعد دیگر آن است. جنس 

این کار نیز ایجابی است. 


